
 
   

 
 
 

  
     
    
     
    
    
     
     
    

 
          
           
          
           

 
              
           

 

 
 

 
 

  
  

 
  

    
 

  
  

 
 

         
       

    

  
       

    
       

    
  

 
       

        
    

 
   

        
    

 
        

       
  

        
       

     
       

     
 

       
       

       
 

     
    
         
     
       

 
      

    
      

      
   

 
      

    
       
        
   

DAGSORDEN TIL SLAGELSE BYMIDTEGRUPPES MØDE NR. 5, 
AFHOLDES DEN 30. NOVEMBER 2023 KL. 8:00 – CA. KL. 9:30, 

SLAGELSE RÅDHUS, MØDELOKALE 29, KÆLDEREN 

Inviterede deltagere: 
• Byrådet: Jane Dahl, Sofie Janning 
• Business Slagelse: Helle S. Madsen 
• Slagelse Festuge: Jens Vadmand 
• Ejendomsejere: Rasmus Egede 
• Slagelse Bevaringsforening: Ole G. Nielsen 
• Slagelse Handicapråd: Jan Friis 
• Slagelse Ældreråd: Tonny Korndrup 
• Campus/Absalon: Birgitte Lunden Poulsen 

• SK, Center for Teknik, Plan og Erhverv: Udviklingskonsulent, Marie Møller Gunnarsson 
• SK, Center for Teknik, Plan og Erhverv: Afdelingsleder, Entreprenørservice, Peter Johansen 
• SK, Center for Teknik, Plan og Erhverv: Afdelingsleder, Bo Gabe 
• SK, Center for Teknik, Plan og Erhverv: Byplanlægger, Ebru Kuscu (ref.) 

• SK, Center for Teknik, Plan og Erhverv: Driftsplanlægger, Entreprenørservice, Niels Erik Dandanell (gæst) 
• Urgent.Agency: Michaela Pihl Olsen og Rose Marie Zeynoun (gæster) 

1. Endelig godkendelse af referat (fast punkt) Ad. 1 
Godkendt. 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 
Bemærkninger til dagsorden. 

Ad. 2 
Godkendt. 

3. Wayfinding 
Michaela og Rose fra Urgent.Agency deltager online kl. 8.15 med 
et oplæg med eksempler på wayfinding-projekter samt prisover-
slag. 

Ad. 3 
Michaela fra Urgent.Agency fortæller, at de er 
en strategisk designvirksomhed. Heraf fortæl-
les, at de har to ben, corporate branding og 
place branding, som er deres primære områ-
der. 

Michaela fortæller, at de synes, wayfinding er 
vigtigt og spændende, da det kan løfte et sted 
og en vision. 

Michaela præsenterer nogle forskellige projek-
ter, så gruppen kan få en fornemmelse af, 
hvad de laver. 

Det første projekt er Lydens Landskab, som er 
et projekt, de har lavet i samarbejde med Ros-
kilde Kommune og Snyk. Roskilde Kommune 
har et løfte om at være lydens by. I den forbin-
delse har Urgent.Agency haft muligheden for at 
lave et projekt med nogle lydkunstnere, som 
skal styrke et forløb fra stationen til Musicon. 
Dette gøres via nogle lyd-kubler. 

Det andet projekt er Postbyen over for Hoved-
banegården. Der er blandt andet blevet lavet 
nogle betonelementer, som rejser byen i kort. 

Det tredje projekt er en arkitektonisk installa-
tion i København i forbindelse med arkitektur-
året. Projektet er en spejlpavillon, som i en vis 
grad skal være usynlig, men samtidig spejle 
byen, så man får nogle nye perspektiver. 

Det fjerde projekt er et samarbejde med Won-
derful Copenhagen og Københavns Kommune, 
som omhandler bilfrie gader. Her males gaden, 
så de bløde trafikanter får lyst til at befærde 
sig på gaden. 

Det femte projekt er et samarbejde med Glyp-
toteket og Copenhagen Contemporary. Dette 
projekt skal skabe mere trafik mellem de to 
museer, da de har et 3-årigt samarbejde, hvor 
de deler udstillinger. 



     
     
       
      

     
 

   
  

 
     

    
 

      
       

      
    

 
 

       
     

 
       

   
 

        

  
 

     
       

      
 

     
     

   
 

    
    

  
 

     
    
   

  
     

    
 

     
    

   
  

        
     

  
       

    
 

    
       

       
       

  
 

      
    

   
    

     
       

  
       

     
  

   
    

       
        
   

 
        

       
   

   
    

 
      

        
 

 
 
 

  
    

    
 

 
      

        

 
 

Projektet er en ”teleport”, som stilles foran de 
to museer og formidler samarbejdet. Telepor-
ten er et mash-up af Glyptoteket og Copenha-
gen Contemporary, herunder de farver, som de 
to museer bruger mest. 

Efter præsentationerne forlader Michaela on-
line-mødet. 

Gruppen drøfter, om der er interesse for way-
finding i Slagelse. 

Gruppen finder det spændende og ønsker, at 
der arbejdes videre med det. Det er særligt 
forløbet fra Campus-området og til bymidten 
som ønskes styrket. 

4. Forslag til tilgængelighedsprojekter Ad. 4 
Niels Erik Dandanell fra Entreprenørservice deltager og fortæller Niels fortæller, at handicaprådet fik stillet 
om forslag til tilgængelighedsprojekter i Slagelse. 600.000 kr. til rådighed i 2021 til tilgængelig-

hedsprojekter i de tre købstæder. 
Herefter skal bymidtegruppen tage stilling til, om disse forslag 
kan godkendes. Entreprenørservice og handicaprådet har lavet 

forslag, som skal godkendes i bymidtegrup-
Niels Erik Dandanell går, når punktet er overstået. perne. 

Niels præsenterer fire forslag til tilgængelig-
hedsprojekter i Slagelse. Forslagene er føl-
gende: 

- Krydset ved Slotsalléen 
- Fodgængerfelt ved Slagelse-hallen 
- Fodgængerfelterne ved Løvegade og 

Sdr. Stationsvej 
- Lysregulering og fodgængerfelt ved 

Østerbro og Torvegade 

Gruppen har godkendt de præsenterede forslag 
til tilgængelighedsprojekter. 

5. Nyt fra medlemmerne (fast punkt) Ad. 5 
Gruppens medlemmer har mulighed for at orientere om relevant Rasmus fortæller, at der er behov for møble-
information fra deres respektive foreninger/virksomheder. rede lejeboliger i Slagelse. 

Jane fortæller, at hun får skriftlige henvendel-
ser fra borgere, som bor inden for pullerterne i 
Slagelse. De skriver blandt andet, at de ikke 
kan nå at tømme deres biler, inden p-vagten 
kommer. 

Birgitte fortæller, at de får lavet 6 Clever-lade-
standere foran Campus. 

6. Nyt fra Slagelse Kommune (fast punkt) Ad. 6 
Slagelse Kommunes administrative repræsentanter har mulighed Ebru fortæller, at gruppen får en status på par-
for at informere om relevante nyheder fra Slagelse Kommune. keringskælderen ved Slagelse Rådhus til næste 

bymidtegruppemøde. 

7. Eventuelt (fast punkt) Ad. 7 
Sofie spørger, hvad der skal være på torvet 
fredag den 1. december og lørdag den 2. de-
cember 2023. 

Der vil være streetfood på torvet både fredag 
og lørdag. Fredag tændes desuden julelys. 

8. Næste møde Ad. 8 
Punkter til næste møde. Punkt til næste møde: 

Status på parkeringskælder ved Slagelse Råd-
Gruppen fastlægger om muligt mødefrekvens og mødedatoer for hus 
2024 – som minimum frem til sommerferien, men gerne læn-
gere. Gruppen ønsker et møde i starten af marts 

2024 og et møde i starten af juni 2024. 


